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ZAPISNIK

sa trinaeste sjednice Odbora za evropske integracije
SkuStine Crne Gore, odriane 21. oktobra 2013. godine

Sjednica je poeela u 18.20 easova.

Sjednicom je predsjedavao Slaven Radunovie, predsjednik Odbora.

Sjednici su prisustvovali sljedeei elanovi Odbora: Jovan Martinovie, Sefkija Murie, Cenci
Nirnanbegu, mr Dritan Abazovie, doc. dr Srda Popovie, dr Predrag Sekulie, Nada
Drobnjak, Veljko Vasiljevie, Predrag Bulatovie i mr Damir Sehovie (u svojstvu elana
Odbora, all i elana Radne grupe koja je radila na izradi teksta Predloga rezolucije o
naeinu, kvalitetu i dinamici procesa integracija Crne Gore u Evropsku uniju).

Sjednici nisu prisustvovali sljeded elanovi Odbora: Zoran Srzentie i Srdan Milie.

Sjednici je prisustvovao i poslanik Aleksandar Damjanovie, u svojstvu elana Radne
grupe koja je radila na izradi Predloga rezolucije o naeinu, kvalitetu i dinamici procesa
integracija Crne Gore u Evropsku uniju.

Sjednici su prisustvovali i Kristijan Danijelson, generalni direktor Direktorata Evropske
komisije za progirenje, Dirk Lange, gef Odjeljenja za Crnu Goru i Island u Direktoratu
Evropske komisije za progirenje, Nj.E. Mitja Drobnie, gef Delegacije Evropske unije u
Crnoj Cori, Alberto Kamarata, gef Sektora za politiku, evropske integracije i privredu
Delegacije Evropske unije i Analiza Dansanti, savjetnica za politieka pitanja u
Delegaciji.

Sjednici su prisustvovali i slutbenici Skup gtine Crne Gore, rasporedeni za rad u Odboru
za evropske integracije: Andrej Orlandie, Sanja Bulatovie, Rozalina Tuna i Marija
Milogevie.

Prva taeka dnevnog reda sjednice bila je zatvorena za javnost, dok je nastavak sjednice
bio otvoren za javnost.

Nakon to je predsjednik Odbora za evropske integracije pozdravio prisutne elanove
Odbora, uva2ene goste, kao i elana Radne grupe za izradu Predloga rezolucije,
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pristupilo se razmatranju predloženog dnevnog reda. Pošto je konstatovano da postoji 

kvorum za rad i punovažno odlučivanje, polazeći od predloga dnevnog reda i datog 

obavještenja, za sjednicu je utvrđen sljedeći: 

 

DNEVNI RED 

 

1. IZLAGANJE KRISTIJANA DANIJELSONA, GENERALNOG DIREKTORA 

DIREKTORATA ZA PROŠIRENJE EVROPSKE KOMISIJE; 

2. PREDLOG REZOLUCIJE O NAČINU, KVALITETU I DINAMICI PROCESA 

INTEGRACIJA CRNE GORE U EVROPSKU UNIJU; 

3. RAZNO. 

 

 

Tačka  1 

Izlaganje Kristijana Danijelsona, generalnog direktora Direktorata za proširenje 

Evropske komisije 

 

Predsjednik Odbora za evropske integracije Slaven Radunović je pozdravljajući goste 

13. sjednice – g-dina Kristijana Danijelsona, generalnog direktora Direktorata za 

proširenje i druge članove delegacije, izrazio zadovoljstvo povodom susreta i 

mogućnosti razmjene viđenja o aktuelnoj situaciji u kojoj se Crna Gora nalazi, kada su 

pregovori o članstvu u EU u pitanju. Predsjednik Odbora je najavio posjetu članova 

Odbora evropskim institucijama u Briselu, koja će biti organizovana u saradnji sa 

Evropskim parlamentom. 

 

Riječ je potom uzeo Kristijan Danijelson, generalni direktor Direktorata za proširenje. U 

svom obraćanju članovima, Danijelson je istakao da je u procesu evropskih integracija 

najbitnije identifikovati određene elemente koji vode napretku. Istaknuta je važnost 

definisanja okvira, koji bi obezbijedio kredibilitet, posvećenost i principe, prije svega 

vladavine prava, koja i jeste suština najzahtjevnijih poglavlja 23 i 24, koji podliježu 

novom pristupu u pogledu politike proširenja, po kome se ova dva poglavlja 

razmatraju od samog početka pregovaračkog procesa. Drugi važan element je 

ekonomsko upravljanje, kojim se obezbjeđuje razvoj i jaka ekonomska struktura, kao 

osnova za proces reformi, konkurentnost, a time i podrška procesu evropskih 

integracija. Napredak jedne zemlje na putu ka članstvu, svakako, zavisi i od 

demokratizacije institucija, posebno parlamenta, ali i stepena poštovanja osnovnih 

ljudskih prava, kao i od regionalne saradnje, kazao je novi direktor Generalnog 



3 

 

direktorata za proširenje. On je ovom prilikom pozdravio i održavanje Parade ponosa u 

Podgorici 20. oktobra 2013. godine. Izrazio je zadovoljstvo postignutim rezultatima 

Crne Gore u integracionom procesu i posebno naglasio ulogu Odbora, kao veoma 

važnu u cjelokupnom procesu. Na kraju izlaganja ukazao je na činjenicu da će brzina 

pregovora zavisiti od brzine usvajanja reformi. S tim u vezi, kazao je da se pregovori ne 

dešavaju u Briselu, već na domaćem terenu, koji se mora prilagoditi evropskim 

standardima. U tom smislu Parlament će imati značajnu ulogu u ocjenjivanju institucija 

preko svoje nadzorne uloge, zaključio je Danijelson.  

 

Predsjednik Odbora kazao je da u Crnoj Gori postoji konsenzus kada je ulazak u 

Evropsku uniju u pitanju. Istakao je da je važno usvojiti standard, kako bi u krajnjem i 

građani osjetili benefite koje članstvo u Uniji donosi. Treba imati na umu da ulazimo u 

kuću sagrađenu od vrijednosti kojima se trebamo prilagoditi, kao i to da postoje mnoge 

oblasti u kojima možemo pregovarati, ali da, kada se radi o vladavini prava, tu nema 

puno prostora za pregovore. Radunović je potom pitao gosta da li će predstojeći izbori 

za Evropski parlament donijeti nešto novo u pristupu proširenja? 

 

Danijelson je kazao da niko ne može znati kako će sastav novog Parlamenta izgledati, 

ali da ne vjeruje da će biti nekih velikih osilacija po pitanju politike proširenja.  

 

Zamjenik predsjednika Odbora Jovan Martinović je u svom obraćanju poželio uspjeh u 

radu novom direktoru Direktorata za proširenje i dobru saradnju sa skupštinskim 

Odborom za evropske integracije, koji je, kako je kazao, formiran prije godinu dana. 

Martinović je kazao da ga raduje činjenica da je Danijelson zadovoljan rezultatima koje 

je Crne Gora ostvarila, te je istakao da očekuje otvaranje poglavlja 23 i 24 do kraja 

tekuće godine, što će biti potvrda truda koji je uložen da bi ta najbitnija poglavlja bila 

otvorena, jer ona predstavljaju uslov za stvaranje boljeg okvira za investicije i 

prosperitet države. 

 

Radunović je, uzevši riječ, nastavio sa predstavljanjem rada Odbora, gdje je posebno 

naglasio usvajanje Predloga rezolucije, od koje se očekuje da na važnije mjesto 

pozicionira Skupštinu u pregovorima. S tim u vezi, sjednici su prisustvovali dva člana 

Radne grupe koji su radili na izradi teksta Predloga rezolucije, koja će biti predmet 

razmatranja u nastavku sjednice. Predsjednik Odbora kazao je da će na tekst rezolucije 

imati primjedbi suštinskog karaketra, te da je dogovor sa Radnom grupom da u ovom 

slučaju djeluje Odbor za evropske integracije, na način što bi se Radnoj grupi uputio 

jedinstven amandman Odbora. Radunović je podsjetio da pored određenja nadležnosti 
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Odbora data Poslovnikom Skupštine, postoji nejasna situacija o tome koliko su odluke 

Odbora obavezujuće, pa je izrazio nadu da će se i to pitanje Rezolucijom riješiti. 

 

Nada Drobnjak je uzevši riječ prvenstveno izrazila zadovoljstvo povodom susreta sa 

novim  direktorom Direktorata za proširenje Kristijanom Danijelsonom. Ona je kazala 

da se ostvarivanje visokog nivoa ljudskih prava tiče svih građana i da oko toga takođe 

postoji konsenzus. Istakla je da po nacionalnoj strukturi Odbor za evropske integracije 

jeste reprezentativan, ali je činjenica da u Odboru ima samo jedna žena. Ona je istakla 

da se još uvijek moramo učiti demokratiji, unapređivati procese i omogućiti svima 

jednake šanse. Složila se sa Danijelsonom po pitanju uspješno organizovane Parade 

ponosa u Podgorici. Na kraju je kazala da su ljudska prava područje na kojem mora još 

dosta da se radi i da tu država očekuje pomoć od prijatelja iz EU.  

 

Radunović je podsjetio članicu Odbora da klubovi poslanika vrše delegiranje u članstvo 

radnih tijela. Govoreći o značaju razmjene i prenosa iskustva u integracionom procesu, 

informisao je gosta da je, na poziv Odbora za evropske integracije, delegacija Moldavije 

boravila u zvaničnoj posjeti Crnoj Gori, kako bi se upoznala sa iskustvom i izazovima sa 

kojima se suočava država i Skupština Crne Gore. Sa istim ciljem zakazana je studijska 

posjeta Zagrebu, u okviru koje članovi očekuju da dobiju puno korisnih informacija. 

Radunović je potom upoznao Danijelsona sa akcijom organizovanja javnih tribina, na 

kojima Odbor, prije sjednica na kojima donosi mišljenje o nacrtima pregovaračkih 

pozicija, sasluša mišljenja svih zainteresovanih strana (nvo, građana, studenata, medija), 

te uvažavajući iznijeta mišljenja donosi odluku na Odboru. Takođe Radunović je 

Danijelsona upoznao i sa planom organizovanja javnih tribina po opštinama koje će biti 

upriličene za srednjoškolce i predstavnike lokalne samouprave, kako bi Odbor pokušao 

da ohrabri opštine da pristupe evropskim fondovima pomoći koji su im na 

raspolaganju.  

 

Genci Nimanbegu je istakao da među građanima dolazi do sumnje šta će oni dobiti od 

članstva u EU, te istakao da svi želimo uključenje u uređeno društvo kakvo je evropsko.  

 

Predrag Bulatović je podsjetio da je od 1998. godine regulisan postupak dobijanja 

mandata za predstavnike manjinskih naroda po povoljnijim uslovima, kroz tzv. model 

afirmativne akcije. Međutim, kada je riječ o zastupljenosti žena, nismo mogli naći 

odgovarajući model, kazao je poslanik. Pohvalio je postojanje konsenzusa o evropskim 

integracijama, te naglasio učešće poslanika Skupštine Crne Gore u Parlamentarnom 

odboru sa stabilizaciju i pridruživanje. On je pohvalio i donošenje akcionih planova za 
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poglavlja 23 i 24, a potom posebno naglasio da se Crna Gora nalazi pred izazovima 

implementacije ustavnih amandmana, kao i to da se čeka rješenje pokrenutih slučaja 

tzv. afere “Snimak”, “Listing”, “Balkanski ratnik”, Telekom. Na kraju svog obraćanja 

novom direktoru Direktorata za proširenje, Bulatović je kazao da Demokratski front 

nakon predsjedničkih izbora selektivno učestvuje u radu Parlamenta, te u skladu s tim 

istakao je da uz idealan konsenzus o EU, ipak postoje razlike i sporenja koja nisu 

beznačajna. 

 

Predsjednik Odbora je potom dao riječ Kristijanu Danijelsonu, novom direktoru 

Direktorata za proširenje, koji se zahvalio na prilici da se upozna, kako sa članovima, 

tako i sa nadležnostima i budućim aktivnostima Odbora, te istovremeno izrazio nadu 

da će susret biti ponovljen i u Briselu.  

 

 

Tačka 2 

Predlog rezolucije o načinu, kvalitetu i dinamici procesa integracija Crne Gore u 

Evropsku uniju 

 

Predsjednik Odbora je otvarajući drugu tačku dnevnog reda pozdravio člana Radne 

grupe za izradu Predloga rezolucije o načinu, kvalitetu i dinamici procesa integracija 

Crne Gore u Evropsku uniju Aleksandra Damjanovića. Radunović je prije rasprave o 

Predlogu rezolucije ukazao na činjenicu da ni Odbor, ni on kao poslanik, nije službeno 

obaviješten o postavljanju teksta Predloga rezolucije na sajt Skupštine, već je iz 

neoficijalne verzije dokumenta sa kolegama i službom pokušao da napravi siže 

komentara, koji su poslati članu Radne grupe i potpredsjedniku Skupštine Branku 

Raduloviću. Radunović je kazao da su neki od komentara uvršteni, ali da je dogovoreno 

da se na izmjene Predloga rezolucije djeluje amandmanski u ime cijelog Odbora.  

 

Član Radne grupe Aleksandar Damjanović je potom kazao da se poslije uvažavanja svih 

primjedbi, nakon sjednice Odbora u julu, kada je Predlog rezolucije povučen, došlo do 

nove verzije teksta. On je istakao da su primjedbe važne, jer dorađuju Predlog rezolucije 

u smislu jačanja uloge i pozicije Odbora, ali istovremeno naglasio da se ni on, ni Damir 

Šehović, kao drugi član Radne grupe koji je ujedno prisutan na sjednici i kao član 

Odbora za evropske integracije, ne mogu u ime Radne grupe izjašnjavati o 

amandmanima koje Odbor predloži. Pored toga, upoznao je članove Odbora da će se na 

plenumu, na osnovu proširenja dnevnog reda u koji je uvršten Predlog rezolucije, 

takođe raspravljati o istoj. 
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Uzevši riječ, Damir Šehović je kazao da je novi tekst rezolucije znatno unaprijeđen, 

posebno u segmentu koji je vezan za nadležnosti Skupštine i Odbora. Kako je istakao 

Šehović, novi tekst je maksimum oko kojeg su se članovi Radne grupe mogli dogovoriti. 

Međutim, kazao je da kod njega postoji spremnost kao člana Odbora i Radne grupe, da 

traži rješenje koje će ići u pravcu onoga što je i zvanično stav Odbora, a to je još 

preciznije definisanje uloge ovog radnog tijela u procesu pregovora. Naglašavajući da je 

važno donijeti dokument konsenzusom, Šehović je kazao da bi bilo zadovoljavajuće 

rješenje o mogućnosti vraćanja pregovaračke pozicije na Vladu, koja bi u roku od 30 

dana bila dužna da se izjasni o negativnom mišljenju Odbora. 

 

Radunović je potom kazao da će Odbor zauzeti stav u načelu, te da će se nakon toga 

razgovarati o primjedbama. On je istakao da, kao matični Odbor, Rezolucija mora biti 

sređena do nivoa usvajanja na plenumu. Pohvalio je rad Radne grupu koja je uvažila 

određene primjedbe koje su inkorporirane u tekst Rezolucije. Međutim naglasio je da 

Radna grupa nije uvažila sugestiju da se izmjene prve dvije alineje iz Preambule 

Predloga rezolucije. Ne ulazeći u analizu svih djelova teksta, predsjednik je istakao da 

se Odbor treba baviti suštinskim izmjenama, ali i onda istakao nekoliko sugestija 

službe. Predlogom tačke 11 koja je u novom tekstu tačka 12 uvažen je predlog promjene 

vremena u sadašnje, tako da sada stoji da ”Skupština Crne Gore uspostavlja potrebnu 

strukturu svojih odnosa sa Vladom Crne Gore…” Predsjednik Odbora je potom pitao 

članove Radne grupe zašto nije uvaženo da se u stavu 2 člana 12 Predloga rezolucije 

odredi množina kako bi umjesto “..sa matičnim odborom…” stajalo “..sa matičnim 

odborima…”, imajući u vidu da ima situacija u kojima zbog prirode pozicije one postaju 

predmet interesovanja i drugih odbora koji bivaju pozvani na sjednice. Dalje, predlog 

koji takođe nije uvršten bio je taj da Odbor za evropske integracije Skupštine Crne Gore uz 

pozitivno mišljenje prilikom razmatranja Pregovaračke pozicije daje i eventualne sugestije koje 

Vlada uvrštava u konačnu verziju Pregovaračke pozicije. U slučaju da Odbor da negativno 

mišljenje, Vlada i glavni pregovarač su dužni da mu u roku od 30 dana dostave novi nacrt iste. 

Predsjednik Odbora je kazao da je rješenje ovog pitanja veoma važno zato što imamo 

mogućnost da nešto odlučimo, a nije definisano šta eventualna takva odluka znači i koje 

su posledice takve odluke. Radunović je naglasio da se ne radi samo o ulozi Odbora, 

već sveukupno uloge Skupštine, koja je nadležnosti iz oblasti pregovora prenijela na 

Odbor. Dakle, situacija u kojoj sugestije koje Skupština donosi ne proizvode dejstvo 

teško je odbranjiva, kazao je predsjednik Odbora. Kako je Radunović naglasio, i ako je 

pregovarač prihvatio da mišljenje i eventualne sugestije Odbora Vlada razmatra 

prilikom utvrđivanja konačnog teksta pozicije i o tome obavještava Skupštinu, odnosno 
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Odbor, razlika u odnosu na ono što Odbor traži je velika, jer je moguće da sugestija 

bude odbijena.  

 

Genci Nimanbegu je kazao da Rezolucija sama po sebi neće uticati previše na put Crne 

Gore u EU, u smislu da ona kao takva nije čak ni na najbolji način definisala način i 

kvalitet integracija u Uniju. On se složio sa predsjednikom Odbora po pitanju tačke 12 

stava 3 da nije precizno definisana uloga Odbora. Takođe, on smatra da su neki djelovi 

Preambule kvalitetniji od drugog dijela Rezolucije. Na kraju, dao je predlog da se 

dokument razmotri na nekoj od narednih sjednica i to nakon studijske posjete Zagrebu, 

zahvaljujući kojoj će članovi Odbora možda dobiti i neke nove inpute iz hrvatskog 

iskustva.  

 

Radunović  je kazao da je u Hrvatskoj postojao sistem veta, kao i to da su pregovaračke  

pozicije usvajane jednoglasno. Ukoliko bi predstavnik građana smatrao da je 

pregovaračka pozicija o kojoj se raspravlja, loša po interese Hrvatske, ona bi bila 

vraćena Vladi.  Radunović je kazao da smatra demokratskim rješenjem, regulisanje 

pitanja sprovođenja odluka koje Odbor većinom glasova proizvede. Ističući da 

pregovarački tim zaista radi dobar posao, kao i činjenicu da se oko dosta stvari ne 

pregovara, Radunović smatra da Vlada treba uvažiti eventualne negativne komentare i 

sugestije. Dalje odlaganje koje je član Odbora pominjao, Radunović smatra 

nepotrebnim, te je sugerisao da se Odbor složio oko krucijalnih pitanja.  

 

Predrag Bulatović se složio sa predsjednikom Odbora oko toga da se Odbor treba 

izjasniti o Rezoluciji. On je kazao da Rezolucija neće biti poslednji akt koji će se usvajati 

u procesu integracija, te istakao da svaka nova faza u procesu donosi potrebu usvajanja 

novog dokumenta koji mora regulisati određena pitanja. Kao komentar na predlog 

člana Odbora Genci Nimanbegua, on je kazao da je Skupština i nakon posjete g-đe 

Pusić, koja je šematski prikazala šta je do tada u Hrvatskoj urađeno, osnovala 

Nacionalni savjet za evropske integracije, kao svoj originalan način koji je funkcionisao 

jedno vrijeme. Bulatović je predložio da se formuliše jedan amandman koji će biti 

prihvaćen od strane predlagača.  

 

Članovi Odbora su nakon sugestije Radunovića glasali u načelu za Rezoluciju. 

 

Jovan Martinović kazao je da Odbor treba da da konačnu riječ, te da će partija iz koje on 

dolazi biti za izmjene i amandmane koji budu prihvaćeni od strane predlagača.  
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Predrag Sekulić je potom uzeo riječ i kazao da je Preambula Predloga rezolucije duga. 

Podsjetio je ovom prilikom na primjedbe koje je imao i tokom prethodne rasprave o 

Predlogu rezolucije. Tako je predložio da se iz alineje 15 Preambule  dio ”statusa svakog 

građanina” zamijeni riječju “razvoja”. Takođe smatra da treba da se u članu 8 brišu 

riječi “a naročito diskriminacije prilikom zapošljavanja”. Dalje, Sekulić je kazao da bi 

tebalo iz teksta rezolucije brisati stav 2 tačke 11, stav 6 člana 12 i član 15. Ono što Sekulić 

smatra spornim je činjenica da se Rezolucijom uređuje ono što je pitanje Poslovnika.  

 

Radunović je još jednom ponovio da je bitno ući u izmjene suštine dokumenta, a to je 

pozicioniranje Skupštine, odnosno Odbora za evropske integracije. U odgovoru članu 

Odbora, Radunović je kazao da je Rezolucija izraz političke volje koja će dovesti do 

izmjena Poslovnika. 

 

Član Radne grupe za izradu Predloga Rezolucije Aleksandar Damjanović je kazao da se 

Radna grupa pri doradi prvobitnog teksta konsultovala i sa ministrom vanjskih poslova 

i evropskih integracija Igorom Lukšićem. Takođe, rekao je da bi konsenzus Odbora oko 

amandmana olakšao i rad Radne grupe. On je kazao da ako Odbor ide ka tome da 

definiše šta proizvodi negativno mišljenje na poziciju, da se takođe treba definisati i 

kojom većinom se ta odluka donosi. Takođe da je potrebno uvesti mehanizam koji 

omogućava Vladi da se u roku od 30 dana izjasni o izmjenama u Pregovaračkoj poziciji. 

 

Dritan Abazović predložio je izmjene tačke 12 i to je, kako on smatra, ono oko čega se 

Odbor treba dogovoriti. On je naglasio da je Rezolucija dokument Skupštine i da se u 

tom smislu trebaju donijeti izmjene koje će štititi interese Odbora.  

 

Radunović je potom pročitao amandman oko kojeg se vodi polemika - "Odbor za 

evropske integracije Skupštine Crne Gore daje mišljenje prilikom razmatranja nacrta 

Pregovaračke pozicije Crne Gore i eventualne sugestije koje Vlada uključuje u konačnu 

Pregovaračku poziciju. U slučaju da nadležni Odbor većinom svih članova Odbora da negativno 

mišljenje na nacrt Pregovaračke pozicije, Vlada i glavni pregovarač su dužni da mu dostave novi 

nacrt iste." Nakon konsultacija sa članovima Odbora dogovoren je rok za izjašnjavanje 

Vlade od najviše 30 dana. 

 

Predrag Sekulić je pitao da li se svaka sugestija računa pojedinačno ili se za svaku 

glasa? 
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Predsjednik Odbora kazao je da će amandman dopuniti, tako da se u obzir uzimaju 

eventualne sugestije usvojene većinom od ukupnog broja članova. Odbor usvaja 

mišljenje sa sugestijom o kojoj se glasa.   

 

Predrag Sekulić je potom predložio da se usvoji samo drugi dio amandmana.  

 

Predsjednik Odbora je međutim kazao da bi se na taj način pravio jaz između Odbora i 

pregovarača, i predložio da se eventualne sugestije usvajaju većinom članova Odbora.  

 

Jovan Martinović je pitao šta bi se desilo sa situacijom kada bi Odbor pored pozitivnog 

mišljenja Vladi uputio i sugestije koje ona na kraju ne razmotri?   

 

Predsjednik Odbora je odgovorio da Vlada sugestije ne razmatra, već direktno uključuje 

u Pregovaračku poziciju iz razloga što bi razmatranje sugestija na Vladi sa sobom 

povlačilo obavezu nove sjednice Odbora.   

 

Predrag Bulatović kazao je potom da je amandman precizan, ali da bi trebalo dodatno 

izanalizirati pitanje davanja sugestije, obzirom da ovim amandmanom Odbor 

obavezuje Vladu da sugestije uključi u Pregovaračku poziciju.  

 

Radunović je predložio da se u amandmanu doda da se sugestija koja bude usvojena 

apsolutnom većinom članova uključuje u Pregovaračku poziciju.  

 

Predrag Sekulić je ponovio da on smatra da je potrebno skloniti prvi dio amandmana 

obzirom da sugestija nema snagu amandmana, te da drugi dio amandmana jasno 

osnažuje ulogu Odbora.  

 

Radunović je naglasio da ima situacija kada je Odboru dato jako malo vremena da 

razmotri poziciju, što je bio slučaj sa poglavljima 23 i 24. On je kazao da predlog člana 

Odbora Predraga Sekulića komplikuje situaciju čije bi usvajanje zahtijevalo sazivanje 

nove sjednice na kojoj bi se razmatralo mišljenje o izmjeni Pregovaračke pozicije. Nakon 

rasprave je Radunović pročitao formulisani amandman koji će biti upućen radnoj grupi. 

Dakle, "Odbor za evropske integracije daje mišljenje prilikom razmatranja nacrta Pregovaračke 

pozicije Crne Gore, a eventualne amandmane donešene većinom glasova svih članova odbora 

Vlada uključuje u konačnu Pregovaračku poziciju. U slučaju da nadležni Odbor većinom svih 

članova Odbora da negativno mišljenje na nacrt Pregovaračke pozicije, Vlada i glavni 

pregovarač su dužni da mu najksanije u roku od 30 dana dostave novi nacrt iste. " 



10 

 

 

Predrag Bulatović je pitao kojom većinom se usvaja pozitivno mišljenje? 

 

Sekulić se složio sa amandmanom koji je formulisan na način da Odbor za evropske 

integracije daje mišljenja na Pregovaračku poziciju, te da ukoliko je stav negativan 

Vlada je dužna da u roku od 30 dana dostavi novu poziciju. Međutim, imao je pitanje 

da li se odluka o mišljenju donosi apsolutnom većinom? 

 

Radunović je odgovorio da se sve odluke o pregovaračkim pozicijama donose 

apsolutnom većinom ukupnog broja članova. To se odnosi i na pozitivno i na negativno 

mišljenje i na amandman. 

 

Sekulić je potom imao nedoumicu povodom situacije ukoliko na Odboru ni amandman 

ni mišljenje ne dobije potrebnu većinu? 

 

Radunović je odgovorio da se u tom slučaju radi o negativnom mišljenju. 

 

Dritan Abazović je predložio da se samo za negativno mišljenje odredi potreba glasanja 

apsolutnom većinom, sa čim se Radunović nije složio. 

 

Sekulić je potom pitao da li Rezolucijom, kao dokumentom koji nema pravnu snagu, 

možemo regulisati način glasanja, kad je isti definisan Poslovnikom? 

 

Radunović je kazao da je Rezolucija plod političke volje koja će u tehničkom smislu 

dovesti do promjena Poslovnika. Prije stavljanja amandmana na glasanje Radunović je 

naglasio da je bitno uvažiti predloženu izmjenu koja se odnosi na član 12 stav 2 

Predloga rezolucije, kojom bi se riječ “odbor” zamijenila riječju “odborima”.  

 

Amandman koji glasi: "Odbor za evropske integracije odluke o pregovaračkim 

pozicijama donosi većinom od ukupnog broja članova; U slučaju da odbor da 

negativno mišljenje na nacrt pregovaračke pozicije, Vlada i Glavni pregovarač su dužni 

da mu najkasnije u roku od 30 dana dostave novi nacrt pregovaračke pozicije; 

Amandmane Odbora na pregovaračku poziciju Vlada uključuje u konačnu 

pregovaračku poziciju", predsjednik je stavio na glasanje, nakon čega je konstatovao 

jednoglasno usvajanje.  

 



aven adunovi

Taeka 3
Razno

U okviru take Razno, predsjednik Odbora je upoznao tlanove sa budueim
aktivnostima. S tim u vezi, kazao je da je dogovoreno da se studijska posjeta svih
elanova Odbora Zagrebu ostvari 11. i 12. novembra. Takode, Odbor je dobio poziv za
ueeSee na COSAP konferenciji, koja okuplja odbore za evropske integracije nacionalnih
parlamenata dr2ava Zapadnog Balkana, a koja se odrtava 24. i 25. novembra u Skoplju.
Clanovi Odbora su se s1o2i1l da u sastavu delegacije Odbora budu Predrag Sekulie i
Damir Sehovie, sa jo jednim predstavnikom sluThe. Pored toga predsjednik Odbora je
kazao da su u toku pripreme za posjetu Parlamentu Finske i Velike Britanije koje de biti
ostvarena iii krajem novembra iii poeetkom februara, a uzimajud u vidu einjenicu da je
na veeinu konferencija i sastanaka pozvan predsjednik Odbora sa jednim iii dva elana,
delegaciju de einiti proSireni sastav od 6 elanova Odbora i slu'Zbenik. Na kraju,
Radunovie je upoznao elanove sa planom da se okvirno 18. novembra organizuje javna
tTibina sa gimnazijalcima u Herceg Novom, koju bi pratio i sastanak sa predstavnicima
lokalne samouprave.

Dogovorena je sljedeea sjednica Odbora za 23. oktobar u 10.00 easova.

Ovim su taeke dnevnog reda iscrpljene, pa je sjednica zakhueena u 20.45 easova.
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